嶺東科技大學97學年度碩士班甄試招生考試試題

    □可使用計算機
一、單選題(每題2分，答錯不倒扣)  (20%)

1. 目前影像製作技術所產生的影像，大都以多少位元組來表示一個像素(pixel)？(A)1 (B)2 (C)3 (D)8 (E)以上皆非。
2. 下列何項技術是支援分散式系統運作的標準訊息傳送規格，提供稱為物件的軟體單元(如用戶及伺服器)之間一套通訊標準？(A)TCP/IP (B)Perl (C)OOP (D)CORBA (E)以上皆非。
3. 在乙太網路中(Ethernet)，訊息傳送權是由下列何項協定來控制？(A)CSMA/CD (B)Token-Ring (C)IEEE 802.11g (D)IEEE 802.11n (E)以上皆非。
4. 下列何者是一種被用於網路破壞的自主程式，在它隨著網路散播的同時便會不斷複製，導致網路負擔增加與效率的降低？(A)病毒(virus) (B)蠕蟲(worm) (C)臭蟲(bug) (D)以上皆是 (E)以上皆非。
5. 若給予n個數值，則合併排序(Merge Sort)的時間複雜度(Time Complexity)為何？   (A)O(n) (B)O(n2) (C)O(n log n) (D) O(n2 log n) (E)以上皆非。
6. 在程式的函數呼叫(Function Call)中，若其參數僅是子程式裡的一個識別字，並不提供一個實際的空間以保存程序被呼叫時傳到程序的值，稱為(A)正式參數(formal parameter) (B)實際參數(actual parameter) (C)隱藏參數(hidden parameter) (D)傳遞參數(pass parameter) (E)以上皆非。
7. Which of the following operation isn’t belong to SQL operations?(A)apply (B)select (C)project (D)join (E)update.

8. Which of the following tool isn’t belong to CASE tools?(A)project planning tools (B)documentation tools (C)interface design tools (D)code generaters (E)interrupt disable.

9. In the object-oriented paradigm, only an object itself which is able to access the certain features of the object is called (A)method (B)properties (C)constructor (D)encapsulation (E)polymorphism.

10. In the unified modeling language (UML), which of the following diagrams is used to represent the structure of classes and relationships between classes? (A)use case diagram (B)dataflow diagram (C)object diagram (D)class diagram (E)component diagram.

二、填空題(每題4分，答錯不倒扣)  (20%)

1. 將10進制數值-12以7位元的2的補數來表示(  (   )2。

2. 一由LZ77壓縮後的訊息
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，其反解壓縮後得到原來訊息為  (   。

3. 將一數值(77)16執行環狀右移後，其數值為(  (   )16。

4. For a binary tree with the height k, the maximum nodes of the given tree is    (   . 

5. If each page of text contains less than 4,000 characters, then transfer a 300-page novel encoded in ASCII (8-bit in general) at a transfer rate of 4,800 bps would be taken   (   seconds.

三、解釋名詞(每題5分)  (20%)

1. Prototype

2. Cross-Platform
3. Critical Region

4. Truncation Error

四、問答與計算 (40%)

1. 在一8位元浮點表示格式中，若位元0用來表示該數的正負數，位元1-3用來表示該數的指數(Exponent Field)，位元4-7用來表示該數的尾數(Mantissa Field)，且採用正規化的格式(Normalized Form)，亦即小數點右第一位恆不為0。試求(1) 所能表示的最大值(十進制)  (2) 正數中所能表示的最小值(十進制) (10%)
2. 試簡略描述白箱測試與黑箱測試的差異？  (10%)
3. Design an algorithm that, when given an arrangement of the digits 0, 1, 2, 3, 4, 5, 6, 7, 8, 9, rearranges the digits so that the new arrangement represents the next larger value that can be represented by these digits (or reports that no such rearrangement exists). Thus 5647382901 would produce 5647382910. (10%)
4. What is the difference between the semantic analysis and the syntactic analysis? (10%)
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